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Κοινοβουλευτική Ομάδα  
Κίνημα Αλλαγής  

 
Τρίτη, 13 Απριλίου 2021 

 
ΕΡΩΤΗΣΗ 

 
 
Προς τον  Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων, κ. Σπήλιο Λιβανό 

       
 

Θέμα: «Αξιοποίηση έμπειρου προσωπικού του ΕΛΓΑ για την εύρυθμη λειτουργία του 
οργανισμού» 
 
 
Κύριε Υπουργέ,  
 
Τον Νοέμβριο 2020, ο ΕΛΓΑ, προχώρησε σε απολύσεις εννέα γεωπόνων-εκτιμητών ενώ το 
προηγούμενο έτος είχαν προηγηθεί άλλες τρεις.  
Οι παραπάνω εργαζόταν στον Οργανισμό με συμβάσεις ακόμη και από το 1997 και αργότερα 
περισσότερο από 5 συνεχόμενα έτη, χωρίς ούτε μία μέρα διακοπή από το καλοκαίρι του 2014, μετά από 
θετική πρωτόδικη απόφαση που αναγνώριζε τότε ότι πληρούν πάγιες και διαρκείς ανάγκες. 
Η κοινοποίηση των απολύσεων έγινε με ιδιαίτερη σπουδή και ταχύτητα, χωρίς να ενημερωθούν 
προηγουμένως οι ενδιαφερόμενοι εκτιμητές και χωρίς να τους δοθεί το στοιχειώδες χρονικό περιθώριο 
να κλείσουν εγκαίρως τις εκκρεμότητές τους και να καταγράψουν τα πορίσματά τους, με αποτέλεσμα 
να προκύπτουν καθυστερήσεις στην απόδοση των αποζημιώσεων στους αγρότες. 
Δικαστικά, η υπόθεση αυτή τη στιγμή βρίσκεται στη φάση υποβολής αιτήσεων αναίρεσης και 
αναστολής στον Άρειο Πάγο, δεδομένου ότι ακόμα και τώρα η εφετειακή απόφαση δεν έχει 
καθαρογραφεί. 
Επειδή τα τελευταία χρόνια ο ΕΛΓΑ εμφανίζει ελλιπή στελέχωση προσωπικού και η έλλειψη γεωπόνων-
εκτιμητών επιφέρει μεγάλη καθυστέρηση στις εκτιμήσεις και τη διαδικασία για την άμεση καταβολή της 
αποζημίωσης παραγωγών που έχουν πληγεί από τα ακραία καιρικά φαινόμενα που λόγω των κλιματικών 
αλλαγών έχουν πλέον αποβάλει το χαρακτηρισμό τους ως εκτάκτων, καθώς εμφανίζονται ολοένα και 
συχνότερα καθ’ όλη 
τη διάρκεια του έτους,  
Επειδή τη δεδομένη χρονική στιγμή απασχολούνται στον Οργανισμό 487 εργαζόμενοι με σύμβαση 
εργασίας αορίστου χρόνου και ο Οργανισμός αναγκάζεται να προσλάβει κάθε έτος 150 εργαζομένους με 
σύμβαση εργασίας ορισμένου χρόνου, προκειμένου να ανταποκριθεί στον όγκο εργασίας του,  
Επειδή σύμφωνα με το άρθρο 104 του 4764/2020, δύο  Οργανισμοί του δημοσίου (e-ΕΦΚΑ και 
ΟΑΕΔ), παραιτούνται από τα ένδικα μέσα κατά τη δικαστική αντιπαράθεση με εργαζομένους τους, στο 
όνομα των αυξημένων αναγκών τους,  
Επειδή οι αυξημένες ανάγκες σε προσωπικό του ΕΛΓΑ, είναι ταυτόσημες με τις περιπτώσεις αυξημένων 
αναγκών του ΟΑΕΔ και του e-ΕΦΚΑ, κάτι που κατέστη εμφανές μετά τις πρόσφατες, διαδοχικές 
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φυσικές καταστροφές που ανάγκασαν τον ΕΛΓΑ να αναζητήσει εκτάκτως τρεις φορές, μόνο κατά το 
περασμένο έτος, συμπληρωματικούς εκτιμητές (με ολιγόμηνες συμβάσεις). 
Επειδή η αξιοποίηση έμπειρου και αξιόμαχου προσωπικού είναι θεμελιώδης για τη λειτουργία του 
ΕΛΓΑ, στο πλαίσιο της αποδυνάμωσής του σε δυναμικό λόγω της κινητικότητας αλλά και των 
συνταξιοδοτήσεων των τελευταίων ετών,  
Επειδή προκύπτουν εύλογα ερωτηματικά σε σχέση με τον τρόπο που θα πρέπει να ολοκληρωθεί η 
συγγραφή των πορισμάτων των απολυμένων γεωπόνων-εκτιμητών, όσο και για τη δυνατότητα 
πρόσβασης σε προσωπικά δεδομένα των μητρώων του ΕΛΓΑ και σε υλικοτεχνικό εξοπλισμό και 
υποδομές του, αφού πλέον δεν τους συνδέει εργασιακή σχέση με τον ΕΛΓΑ,  
 
Ερωτάσθε κ. Υπουργέ: 
 
1. Για ποιο λόγο επελέγη για την κάλυψη των πολλών και πάγιων αναγκών του οργανισμού η 

πρόσληψη συμβασιούχων και όχι η μετατροπή των συμβάσεων ορισμένου χρόνου των δώδεκα 
έμπειρων γεωπόνων – εκτιμητών, όπως προέβλεπε το Π.Δ. του 2004, σε αορίστου; 

2. Αληθεύει ότι προχωρήσατε σε απόλυσή τους προτού καθαρογραφτούν οι δικαστικές αποφάσεις και 
χωρίς να έχετε εξετάσει αν έχουν ολοκληρώσει την παράδοση των εκκρεμών πορισμάτων που είχε 
καθένας από τους δώδεκα γεωπόνους; Αν ναι, γιατί; Για ποιο λόγο δεν παρατάθηκε η σύμβασή τους 
μέχρι την ολοκλήρωση των υπό εξέταση φακέλων που είχε ο καθένας; 

3. Ποιος θα διεκπεραιώσει τις υποθέσεις που επεξεργάζονταν οι απολυμένοι γεωπόνοι – εκτιμητές και 
με ποιο χρονοδιάγραμμα προκειμένου να αποφευχθεί η καθυστέρηση ολοκλήρωσης πορισμάτων για 
την αποζημίωση των υπό εξέταση φακέλων συνανθρώπων μας που έχουν υποστεί ζημία; 

4. Προτίθεστε να εφαρμόσετε στην περίπτωση των δώδεκα απολυμένων γεωπόνων – εκτιμητών 
αντίστοιχη νομοθετική ρύθμιση με εκείνη του άρθρου 104 του ν. 4764/2020; Αν ναι, με ποιο 
χρονοδιάγραμμα;  

Οι Ερωτώντες Βουλευτές  
 
 
 

Γεώργιος Μουλκιώτης 
 
 

Ανδρέας Πουλάς 
 
 
 

Απόστολος Πάνας  
 
 
 

Γιώργος Αρβανιτίδης 
        
 
 

            Βασίλης Κεγκέρογλου 
 
 
 

Κώστας Σκανδαλίδης 




